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Rada Miejska w Pleszewie 

Protokół nr XI/2025 

 

XI sesja Rady Miejskiej w Pleszewie w dniu 3 kwietnia 2025 r. 

 

Obrady rozpoczęto 3 kwietnia 2025 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:45 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

 

Obecni: 

1. Dariusz Dryjański 

2. Renata Garsztka 

3. Wiesława Gil 

4. Adela Grala-Kałużna 

5. Małgorzata Grzechowiak 

6. Piotr Hartleb 

7. Elżbieta Hyla 

8. Błażej Kaczmarek 

9. Tomasz Klak 

10. Piotr Kusiakiewicz 

11. Maciej Ładziński 

12. Kinga Melka 

13. Adrian Michalak 

14. Jan Noskowski 

15. Anita Szczepaniak 

16. Konrad Świderski 

17. Katarzyna Trawińska 

18. Marcin Walczak 

19. Małgorzata Walendowska 

20. Sebastian Wasielewski 

21. Małgorzata Wysocka-Balcerek 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 protokołu.  

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

 

Otwarcia XI sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Błażej Kaczmarek, który stwierdził, że na sali 

znajduje się 20 radnych, czyli Rada jest władna do podejmowania uchwał. Przewodniczący przywitał 

wszystkich zebranych. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu Nr X/2025 z dnia 27 lutego 2025 r.  

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

5. Informacja Starosty Pleszewskiego na temat realizacji wybranych zadań powiatu 

(wybranych inwestycji) w ostatnich pięciu latach. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie i sposobu ich pobierania, 

b) zmiany uchwały Nr XXVIII/334/2017 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 13 grudnia 

2017 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  

i niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych przez osoby prawne lub 

fizyczne inne niż Miasto i Gmina Pleszew oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

c) likwidacji Filii Bibliotecznych Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Pleszew  

w Kowalewie, Kuczkowie, Piekarzewie, Taczanowie i Zawidowicach, 

d) zmiany Statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Pleszewie,  

e) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta i Gminy Pleszew w 2025 roku, 

f) wyrażenia zgody na nabycie do gminnego  zasobu nieruchomości działki nr 804/10 

położonej w Pleszewie przy ul. Słowackiego, 

g) Regulaminu głosowania w wyborach uzupełniających ławnika do sądów 

powszechnych odbywających się w dniu 3 kwietnia 2025 r. w Pleszewie, 

h) powołania Komisji Skrutacyjnej, której zadaniem jest przeprowadzenie wyboru 

uzupełniającego ławnika do sądu powszechnego na kadencję od 2024 r. do 2027 r., 

i) wyboru uzupełniającego ławnika do sądu powszechnego w Kaliszu na kadencję 2024-

2027, 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2025– 2041, 

k) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2025. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie porządku obrad 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr X/2025 z dnia 27 lutego 2025 r. 
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Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr X/2025 z dnia 27 lutego 2025 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

5. Informacja Starosty Pleszewskiego na temat realizacji wybranych zadań powiatu (wybranych inwestycji)  

w ostatnich pięciu latach. 

 

Starosta Pleszewski Maciej Wasielewski oznajmił, że radni i sołtysi często spotykają się z mieszkańcami na zebraniach 

wiejskich dlatego zależy nam, żeby wszyscy wiedzieli o tych inwestycjach, które realizuje powiat. Docierają do nas 

różne sygnały o drogach, chodnikach, drzewach, dziurach. To jest bardzo ważne, ale powiat, to nie tylko nieszczęsne 

drogi, których mamy za dużo i większość z tych dróg nie spełnia kategorii dróg powiatowych. Powinny to być drogi 

gminne, ale jesteśmy młodszym samorządem i po likwidacji województwa kaliskiego wszystko nam przekazano. 

Dzisiaj musimy się z tym problemem borykać. Realizujemy wiele innych zadań, dlatego priorytetem nie są drogi, 

choć są potrzebne, ale nie jest to numer jeden.  

Budżet powiatu na ten rok to prawie 185.000.000 zł, ponad 48.000.000 zł na inwestycje. Patrząc na inwestycje jest to 

rekordowy budżet. Jest w nim wiele zadań, które będziemy realizować wspólnie z miastem, ale też wiele zadań, które 

realizujemy, jako powiat na terenie Miasta i Gminy Pleszew. Należy podziękować, że te inwestycje, które realizujemy 

razem, zawsze są wspomagane. Mowa o dofinansowaniu do dróg tak, jak Burmistrz, kiedyś powiedział są takie lata, 

że tych dróg współfinansowanych jest więcej powiatowych niż gminnych. Robimy ich więcej, ale naprawdę warto, 

gdyż strategiczne, główne drogi, to są drogi powiatowe i to po nich głównie poruszają się nasi mieszkańcy.  

Boli nas oświata, niestety tak, jak każdy samorząd mamy z nią kłopoty. Szacujemy 8-9.000.000 zł środków własnych, 

które musimy dołożyć z budżetu powiatu. Moglibyśmy je wydatkować na realizację innych celów inwestycyjnych, 

jak i na utrzymanie naszych 341 podopiecznych w Domu Pomocy Społecznej. Na samorządy naszego powiatu zawsze 

możemy liczyć, koszt jest bardzo duży, to jest 9.000 zł miesięcznie na utrzymania jednego podopiecznego i samorządy 
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z tych zadań się wywiązują. Przykro mówić o budżecie państwa, gdyż budżet państwa nie płaci nam nawet połowy 

kosztów utrzymania. Dla nas to są kolejne prawie 4.000.000 zł, które musimy znaleźć. Nie możemy naszych 

podopiecznych jednych traktować inaczej, niż drugich. 

Sieć dróg wszyscy znają bardzo dobrze. W centrum miasta może jest trochę nieaktualna, gdyż w ubiegłym roku 

wspólnie dokonaliśmy zmiany. Najwięcej oczywiście w Mieście i Gminie Pleszew, to są drogi, nie ma tu ulic 

powiatowych, tak więc w mieście mamy ponad 100 kilometrów. Realizujemy szereg wspólnych inwestycji:  

- Pleszew-Kowalew, ponad 5.000.000 zł z dofinansowaniem, bardzo istotna droga. Dróg, jako powiat mamy prawie 

370 kilometrów i bez problemu na każdy kilometr możemy wydać środki, jeżeli tylko chcemy zrobić sobie asfalt, to 

jest 1.000.000 zł lub 1.500.000 zł, ale jeżeli chcemy to zrobić dobrze bez problemu to, jak widać na slajdzie, 700 

metrów z rondem koszt 7.000.000 zł. Takie są dzisiaj ceny.  

- Krzywosądów-Kuchary droga za 9.000.000 zł realizacja wspólnie z gminą Gołuchów.  

- Suchorzew, który był niedawno realizowany. Projektujemy teraz wspólnie dalszy odcinek od Suchorzewa, aż do 

Kowalewa, do Kościoła. Chcemy, żeby dokumentacja była gotowa w tym roku. Być może uda się pozyskać środki na 

realizację tej drogi.  

- Dobrzyca, Polskie Olendry, kilometr za ponad 3.000.000 zł,  

- Zielona Łąka 3.500.000 zł, wszystkie zadania realizujemy wspólne.  

- Taczanów, Karmin to są dwie inwestycje w długich etapach. Droga była realizowana, nie ma przy niej mieszkańców, 

ale łączy dwie gminy. Z Lasów Państwowych było dofinansowanie na poziomie ponad 80%.  

- Zawidowice, 4 km również wspólna inwestycja, dodatkowo z dofinansowaniem Lasów Państwowych, 

- Zawidowice-Grodzisko, nie udało się zrealizować dokumentacji, ale zmieniły się czasy i nie otrzymaliśmy tego 

dofinansowania.  

- w ramach Polskiego Ładu było rozdanie PGR-owskie i wybrano najbardziej zniszczone odcinki: Kowalew - 

Dworcowa, kilometr do krajówki ponad 1,4 i Korzkwy.  

- Chocz, wspólnie zrealizowana droga, w kierunku Chocza na terenie Miasta i Gminy, Pleszew oraz Czermina.  

- Czermin, Marszew, Broniszewice, tak zwany Marianin, 3,5 kilometra za prawie 4.000.000 zł, wsparcie środkami 

budżetu miasta.  

- Korzkwy, kolejny etap. Dzisiaj ta droga jest zamknięta. Może nie jest w standardzie drogi powiatowej, gdyż nie ma 

6 m, ale na ten ruch, który tamtędy przebiega jest w zupełności wystarczająca.  

- Gizałki, Chocz, realizacja.  

- ulica Jarocińska w Dobrzycy ostatnia, która dzisiaj praktycznie dobiega końca, także wsparta rządowym funduszem, 

- Zielona Łąka-Dobra Nadzieja największa inwestycja, która jest zrealizowana w tym roku. Kosztorys był na prawie 

19.000.000 zł, a po przetargu 13.000.000 zł, wsparcie rządowym funduszem 8.000.000 zł.  

- Galew-Dobrzyca to też prawie 6 km drogi, która jest bardzo zniszczona. Inwestycja dwuletnia, ale do lipca 

przyszłego roku powinna być zrealizowana. Zakładamy nawet, że w tym roku będzie skończą. Zostanie tylko kwestia 

rozliczeń, ale mieszkańcy będą mogli już korzystać z tej inwestycji.  

Takie środki są ogółem wydawane na drogi, oczywiście wspólnie z Państwem i ze wsparciem środków zewnętrznych. 

W ostatnich latach tych środków mogło być więcej, ale niestety nie bardzo jesteśmy w stanie z własnego budżetu 

wygospodarować więcej środków, do realizacji mamy inne inwestycje.  

Udało nam się wyremontować praktycznie wszystkie szkoły powiatowe. Technikum to etap drugi, kosztował prawie 

9.000.000 zł. Zagospodarowanie terenu wokół, parkingi, zieleń, podlewanie wszystkiego, nowe elewacje docieplenia, 

pompy ciepła, nowa kotłownia, fotowoltaika. Pierwszy etap również kosztował prawie 9.000.000 zł, ale wówczas 

zainwestowano to wewnątrz budynku. W tym roku przystępujemy do wymiany Orlika, boiska przy Technikum, 
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Liceum, przy usługówce. Kapitalny remont będzie w wakacje, żeby we wrześniu uczniowie szkół wrócili  na nowe 

obiekty sportowe. W Technikum wszystko jest nowe: instalacje, oświetlenie, meble, ławki. W sumie Technikum 

pochłonęło prawie 18.000.000 zł.  

Kolejna inwestycja to Zespół Szkół Usługowo-Gospodarczych przy ulicy Poznańskiej, prawie 4.500.000 zł. 

Zainwestowaliśmy w remont hali sportowej i otoczenia, dodatkowe środki przeznaczono także na termomodernizację. 

Ponadto 10.000.000 zł przeznaczono na CKZ: system podlewania, nowa zieleń, parking i otoczenie, część budynków 

wyburzonych, powstały nowe budynki. Dzisiaj wygląda to już dobrze. Co prawda z tej nowej szarej części na razie 

nie korzysta CKZ, tam wprowadziła się Szkoła Specjalna, ale potrzebujemy ją tymczasowo, gdzieś na dwa lata 

umieścić. Zatem na razie są rozbici po kilku naszych placówkach oświatowych. W Szkole Specjalnej warunki również 

zmienią się nie do poznania. Realizacja pochłonęła prawie 30.000.000 zł, z czego 10.000.000 zł udało się pozyskać  

z Polskiego Ładu. O Szkole Specjalnej mówiło się od wielu lat, powstała w 2000 roku, to był budynek bursy, który 

był niedostosowany do niczego. Tam nie było mowy o jakichś udogodnieniach dla osób niepełnosprawnych. Dlatego 

tutaj całkiem nowa inwestycja, gdyż postanowiliśmy, że nie będziemy tych budynków dostosowywać, gdyż to nie ma 

najmniejszego sensu. Wszystko zostało zrównane z ziemią. Dzisiaj powstają tam nowe obiekty. Na realizację tych 

dwóch części budynku wpływ mają dwie firmy. Lewe skrzydło w głębi, firma pana Marzyńskiego, dwa skrzydła od 

ulicy Osiedlowej i Zielonej, firma z Gołuchowa. Pozyskano 22.000.000 zł, a koszt to ponad 33.000.000 zł. Będą 

przestronne obiekty dostosowane dla niepełnosprawnych dzieci. Duże klatki schodowe, wszędzie windy i to jest etap 

pierwszy. Teraz projektujemy halę sportową, która tam powstanie.  

Liceum również zostało kapitalnie wyremontowane, więc na chwilę obecną planujemy tylko realizację nowego 

systemu ogrzewania, gdyż kotły wewnątrz mają prawie 20 lat, a ogrzewają również usługówkę.  

Pomoc społeczna, to 341 podopiecznych i prawie 80 pracowników, pracujących w Pleszewie oraz Fabianowie. 

Budynek na dzień dzisiejszy wygląda bardzo ładnie, ale tylko z zewnątrz. W środku budynek ma ponad 100 lat. 

Przebudowujemy go na taki szpitalik dla 24 naszych podopiecznych, najbardziej chorych podopiecznych, których 

mamy w DPS-ie. Już dzisiaj przekroczyliśmy 6.000.000 zł. Przy rozbiórce starych budynków, różne rzeczy zaskakują, 

a tam praktycznie zostały tylko mury i okna, częściowo dach, gdyż stropy wewnątrz są wszystkie wyburzone, muszą 

być nowe. Zatem koszty są ogromne, ale 3.500.000 zł mamy z Polskiego Ładu. Część starych budynków w Domu 

Pomocy wyburzono, opracowywana jest teraz dokumentacja na remont przy placu Jana Pawła II. Docieplanie, audyty 

energetyczne i chcemy również odremontować wszystko na zewnątrz. Dachy są  wszystkie nowe.  

Kładziemy nacisk na ekologię, mamy wszędzie, na każdej szkole fotowoltaikę, jest to kilkaset kilowatów prądu ze 

słońca.  

Kolejny nasz obiekt to Dom Pomocy Społecznej w Fabianowie, obiekt jest zabytkowy. Mamy dwa wnioski, które 

realizujemy. Naprawa dachu, część naprawy elewacji, to jest 600.000 zł i remont otoczenia wokół pałacu. Tam jest 

trochę z kostki, trochę z betonu, trochę z asfaltu. Wymienimy to wszystko zgodnie z ustaleniami konserwatora 

zabytków na cięty granit, ale to jest ponad 1.000.000 zł. Mamy zabezpieczone środki.  

Szpital przez ostatnie lata zmienił się nie do poznania, tylko sama przebudowa zasilania w szpitalu to ponad 6.000.000 

zł. Szpital rośnie, rozwija się. Stacja zasilania była z lat 80-tych tak, jak szpital powstał i nie mogliśmy sobie pozwolić, 

żeby te urządzenia były tak stare. W ostatnich latach, w szpital zainwestowano ponad 112.000.000 zł. Widać gołym 

okiem, jak to dzisiaj wygląda. Informacja z ubiegłego tygodnia, to 58.000.000 zł, które także udało nam się pozyskać 

z Krajowego Planu Odbudowy. Będziemy rozwijać onkologię, gdyż coraz więcej ludzi leczy się w naszym szpitalu. 

Niestety nie mamy takich możliwości, żeby zwiększyć szansę przyjęcia większej ilości pacjentów, dlatego 

ubiegaliśmy się o te środki. Inwestycja pochłonie prawie 70.000.000 zł. Powstanie 10 nowych łóżek dedykowanych 

tylko i wyłącznie dla pacjentów onkologicznych. Musi zostać przebudowana apteka, żeby zwiększyć wydajność, gdyż 
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leki dla pacjentów onkologicznych są produkowane teraz w szpitalu, na miejscu. Apteka nie jest w stanie wyrobić 

więcej, niż mamy 10 foteli do dziennego podawania chemii, ale pacjentów mamy znacznie więcej. Zatem powstanie 

kolejnych 12, ale musi być przebudowa apteki, będą nowe poradnie, nowy zakład diagnostyki obrazowej, nowe 

mammografy, mnóstwo sprzętu w tych zakupach będzie.  

Wspólnie będziemy realizować w tym roku kilka dokumentacji na drogi, ale to co mamy w budżecie, to nie jest 

wszystko. Jesteśmy po wstępnych rozmowach z Panem Burmistrzem i wiemy, że niektóre dokumentacje na drogi 

jeszcze w tym roku wprowadzimy. Na pewno będziemy realizować ulicę Bogusza, gdyż na to mamy środki, umowa 

z Wojewodą jest podpisana. W ciągu dwóch tygodni ogłosimy przetarg na realizację tej inwestycji. Chcemy, żeby 

zakończyła się do końca września tego roku. To jest centrum miasta, więc chcemy, żeby to było przeprowadzone 

bardzo sprawnie. Z takich nieoficjalnych wiadomości, to bardzo dobrze idą przetargi, są bardzo duże oszczędności na 

drogach, oszczędności co do wartości kosztorysowej 40%. Mamy bardzo duże szanse, żeby w tym roku otrzymać 

środki na Kazimierza Wielkiego, gdyż mamy drugi wniosek na liście rezerwowej. Zatem być może na koniec roku 

będziemy realizować Kazimierza Wielkiego przed PCPR-em.  

 

Radny M. Ładziński poprosił, żeby przedstawiciele powiatu trochę więcej zaangażowali się w zebrania wiejskie, 

ponieważ my nie potrafimy odpowiadać na niektóre pytania, które wiążą się z powiatem. Być może należy  

zaangażować radnych powiatowych, Zarząd, Pana Starostę, Zastępców, żeby przyłożyć się do zebrań wiejskich? 

 

Radny T. Klak powiedział, że z prezentacji wynika, iż w ostatnich latach, w powiecie nastąpił prawdziwy boom 

inwestycyjny. Zatem, czy poza tymi inwestycjami, które są już w planie, o których mówiono, że zostaną zrealizowane 

w tym, czy w kolejnym roku to, jaka jest kolejna, taka strategiczna inwestycja wymagająca dużych nakładów 

finansowych? Drugi temat to ulice: Aleje Wojska Polskiego i Kaliska, tam etapami była realizowana wspólnie  

z Miastem budowa chodników. Zatem, czy są zaplanowane na ten rok, bądź kolejny w WPF-ie samorządu 

powiatowego środki na dokończenie tych chodników? 

 

Radna M. Wysocka-Balcerek oznajmiła, że rzeczywiście osiągnięcia są wspaniałe. Wspomniano o rozbudowie apteki 

w szpitalu i nasuwa się pytanie, które jest problemem dla wszystkich, czyli apteka całodobowa. Skoro apteka będzie 

rozbudowana, czy można coś pomyśleć, żeby naszym mieszkańcom udostępnić w tym zakresie? Jest taka potrzeba, 

tymczasem w święta mamy zamknięte, w niedzielę mamy jedną do 14. Trzeba jechać specjalnie do Kalisza, jest dużo 

problemów dla osób w tym momencie chorych i byłaby możliwość poprawy. 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek odpowiedział radnej, że nie ma takiej możliwości, gdyż jest to apteka 

wewnętrzna i ona służy do produkcji leków. 

 

Radna A. Grala-Kałużna oznajmiła, że jest pełna podziwu dla tych inwestycji i serce się raduje. Wszystkie są bardzo 

potrzebne, trafione i dobrze, że tak się dzieje. Następnie zapytała o ulicę Kazimierza Wielkiego, czy tam jest 

przewidziane chociaż jakieś małe rondo?  

 

Radna A. Szczepaniak stwierdziła, że należy podziękować, że w końcu zrobiono ten kawałek drogi. Wiemy, że 

jesteśmy na końcu powiatu, na granicy, ale nasuwa się pytanie o chodnik, o który walka jest już od 6 lat. W 2022 roku 

byliśmy w planowanych inwestycjach, chodzi o 200 metrów bieżących, właśnie przy tej drodze, na tych zakrętach, 

gdzie chodzą dzieci na autobus szkolny, gdyż tam jest naprawdę niebezpiecznie. Z funduszu sołeckiego postawione 
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są tam lampy, żeby odciążyć koszty powstania chodnika. Sytuacja na tej drodze coraz częściej jest niebezpieczna. 

Kolejno poruszyła temat jednopasmówki w Korzkwach. 

 

Wiceprzewodniczący Rady P. Kusiakiewicz podziękował za bardzo ciekawą prezentację. Tak, jak powiedziano, 

powiat, to nie tylko drogi, to również inne inwestycje i rzeczywiście tak, jak wspomniała radna Kałużna, inwestycje 

w zdrowie i oświatę są w ostatnich latach imponujące. Gratulacje z podjęcia takich wyzwań i realizacji założonych 

celów. Natomiast z punktu widzenia zwykłego mieszkańca, najważniejsze są drogi i chodniki. Zapewne Pan Starosta 

zdaje sobie z tego sprawę. My uczestniczymy w zebraniach wiejskich, czy osiedlowych i najczęściej właśnie 

mieszkańcy pytają o drogi, o chodniki. Podział po likwidacji województwa kaliskiego jest rzeczywiście nie do końca 

zrozumiały. Uważam, że wszystkie drogi w mieście powinny należeć do miasta tak, żeby był jeden gospodarz. Może 

Pan Burmistrz nie zgodzić się z taką teorią, gdyż byłoby więcej dróg do obsługi. Jednak mieszkańcy czasami tego nie 

rozumieją. Niektóre drogi są w mieście powiatowe, niektóre gminne i są czasami problemy z np. odśnieżaniem. My 

tego nie zmienimy, musimy po prostu dalej współpracować, a ta współpraca w ostatnich latach wygląda dobrze. Gmina 

zawsze dofinansowuje w przypadku złożenia wniosku o drogę w wysokości 30%, natomiast chodnik w wysokości 

50%. Jednak, są takie chodniki, takie drogi, o które będąc radnym już trzecią kadencję, składane są interpelacje  

o budowy już od ponad 10 lat np. chodnik ulicy Kowalewiec w Kowalewie. Bardzo niebezpieczne skrzyżowanie, 

bardzo niebezpieczna droga, zwłaszcza, że powstało tam kilka dużych firm transportowych. Mieszkańcy boją się  

o zdrowie i życie swoich dzieci. Ten temat jest na pewno znany. Następnie chodnik Nowa Wieś-Taczanów. Droga była 

remontowana, niestety chodnik kończy się na Nowej Wsi, a to jest idealne miejsce, żeby podciągnąć dalej ścieżkę 

rowerową. Mieszkańcy również pytają o drogę bardzo niebezpieczną, skrzyżowanie dróg Taczanów-Zielona Łąka-

Dobra Nadzieja. W ostatnich latach miało tam miejsce kilka wypadków śmiertelnych, należy na to zwrócić uwagę. 

Radny Klak wspominał o chodniku na ulicy Kaliskiej, który chyba już od 10 lat remontujemy etapami. Powinniśmy 

to w jednym roku zakończyć, gdyż za długo trwa. Kolejno drogi: Zielona Łąka, w kierunku do Suchorzewa. Rozumieć 

należy, że będzie to kontynuowane, jak i remont drogi powiatowej w Dobrej Nadziei, gdyż zatrzymaliśmy się chyba 

na pierwszym kilometrze. Jeżeli chodzi o drogę Kowalew-Suchorzew, to wspomniano o tym, że będzie robiony 

projekt, ale kiedy będzie inwestycja? 

 

Radny S. Wasielewski zapytał, kiedy po uporządkowaniu gospodarki ściekowej na trasie Lenartowice-Zawidowice 

można się spodziewać modernizacji tej drogi? 

 

Wiceprzewodniczący Rady D. Dryjański oznajmił, że tak, jak wspomnieli koledzy radni, wiele inwestycji zostało 

poczynionych, ale jednak na wszystkich zebraniach wiejskich jest tylko temat dróg powiatowych, gdyż to jest 

problem. Z prezentacji wynika, że zostało dużo zrobione. Cieszymy się z tego, jak również z tego, że jest robiony 

projekt drogi Suchorzew-Kowalew, w kolejny etap. Być może w tej kadencji dobrniemy do końca z tą drogą. To co 

Pan Starosta przedstawił, jeżeli chodzi o relacje pomiędzy Miastem i Gminą Pleszew, jak i Powiatem, to dawno nie 

było. Zatem życzyć sobie można i wszystkim, żeby takie relacje były cały czas do końca kadencji. Wówczas wiele 

uda się zrobić tak, jak wspominano 50% do wartości zadania chodnika, jak i 30% do wartości zadania drogi. 

 

Radna W. Gil podziękowała za przedstawioną prezentację, wszystko wygląda teraz bardzo dobrze, a szczególnie 

szpital, który przekłada się na nasze zdrowie. Wiemy, że zdrowie nasze, rodziny i wszystkich jest najważniejsze. 

Pleszewski szpital jest jednym z najlepszych. Jednak należy powiedzieć, że trzeba się pokłonić nad SOR-em, gdyż 

gdzieś tam „kuleje”. Efektem jest potem negatywna opinia tego szpitala i każdy ucieka z Pleszewa do Kalisza, do 
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Ostrowa, że są tam lepiej przyjęci. Może potrzebna jest jakaś rozmowa, musimy coś zrobić, taki piękny szpital,  

a opinia idzie w drugą stronę.  

Następnie podziękowała za drogę Lenartowice-Grodzisko, za pierwszą część, która była w Lenartowicach zrobiona, 

teraz prosi się kolejna część. Każdy z nas ma koncert życzeń. Powiat ma 370 kilometrów dróg i my tutaj 

przedstawiamy z naszego powiatu pleszewskiego, a gdzie reszta gmin? Aczkolwiek już od 20 lat Lenartowice, 

Zawidowice, gdzie szkoła, prosi się do zrobienia droga, i ścieżka rowerowa, ponieważ tam dzieci chodzą do szkoły. 

Jest to naprawdę bardzo niebezpieczny odcinek drogi. Kolejno zapytała o ścieżkę rowerową, Pacanowice-Prokopów, 

ponieważ droga jest zrobiona, a tej ścieżki najprawdopodobniej nie będzie? 

 

Starosta Pleszewski Maciej Wasielewski stwierdził, że nie wyobraża sobie, żeby tej współpracy nie było. Jesteśmy 

razem w jednym mieście i ta współpraca musi być. Wyraził podziękowanie za zrozumienie. Objeżdżając gminy  

i uczestnicząc w sesjach, nikt nie zgłasza innego problemu oprócz dróg. Nie jesteśmy w stanie tego zrobić i jeżeli 

mamy iść na zebranie wiejskie, to niestety nie pójdziemy, gdyż musimy powiedzieć „nie ma i nie będzie tej drogi”. 

Nie będziemy czarować, że zrobimy, może kiedyś. Na ten moment robimy to na co nas stać i co ustalimy  

z Burmistrzem. Nie jesteśmy w stanie sprostać wszystkim oczekiwaniom mieszkańców. Mamy wiele innych zadań, 

w tym bardzo dużo rozpoczętych i środki na następne lata są zabezpieczone na skończenie tego co robimy. Do samego 

szpitala trzeba dołożyć, do tej inwestycji 10.000.000 zł i trzeba je mieć? Robimy to co możemy i to jest i tak bardzo 

dużo. Jeżeli chodzi o zebrania wiejskie to, jeżeli radni chcą, mogą chodzić. Ja nigdy nie uczestniczyłem, jeżeli będzie 

wyjątkowa sytuacja, przyjdę. Niestety jestem sam, a gmin jest sześć i nie jestem w stanie tego zrobić, a nie chcemy, 

żeby był odbiór, że chodzimy w jednej gminie, a resztę omijam. Zawsze jestem do dyspozycji, jeżeli jestem na miejscu, 

zawsze można do mnie wejść, porozmawiać. 

Jaka jest inwestycja strategiczna? Jeżeli skończymy te inwestycje, które realizujemy, to kolejna będzie hala sportowa 

przy Szkole Specjalnej. Tym dzieciakom też się to należy, nie musi być tak duża jak na Nr 3, nie o to chodzi tylko, 

żeby mieli gdzie ćwiczyć, jakąś salę do rehabilitacji, żeby ten kompleks był taki skończony. Dajmy dzieciakom 

warunki takie, jakie powinny już dzisiaj być i to jest priorytet.  

Możemy później wrócić do rozmowy o kolejnych drogach, gdyż nie mówimy, że tych dróg nie będzie. Nie po to 

robimy dokumentacje, żeby leżały w szufladzie. Są nabory na drogi i jeszcze nigdy się nie zdarzyło, żebyśmy jako 

powiat nie złożyli czegoś, gdyż zawsze chcemy pchnąć coś do przodu. Docierają głosy, nawet naszych radnych 

powiatowych „po co Szkoła Specjalna za 40.000.000 zł? Ile drogi by było? Ile? Otóż 10 kilometrów i którą drogę 

wybrać, w której gminie? Mamy jednak inne priorytety, drogi będą robione, ale tylko w miarę możliwości. Coraz 

więcej przeznaczamy na bieżące utrzymanie dróg. Co roku Zarząd Dróg ma zwiększany mu budżet, teraz o 500.000 

zł. Bieżące utrzymanie czyli, żeby pokosić rowy, pozamiatać i trochę więcej nas widać na tych drogach, w tym 

bieżącym utrzymaniu.  

Na ulicy Kaliskiej w tej chwili, nie projektujemy nic. Tam niczego na chwilę obecną nie brakuje. Jakieś odcinki były 

zrobione i chyba dojechaliśmy do końca, jeżeli mówimy o drodze.  

Na Wojska Polskiego mamy zaplanowany w tym roku kolejny etap chodnika przy OHP i tu jest realizacja. Mamy 

gotową dokumentację na cały odcinek.  

Apteka w szpitalu jest szpitalną apteką, tylko i wyłącznie dla pacjentów szpitala. Druga apteka nie jest naszą apteką, 

tylko wynajmujemy pomieszczenia. Postanowiliśmy, że tym aptekom, które będą chętne otworzyć się w soboty, 

niedzielę, weekendy powiat dopłaci. Zgłosiły się dwie apteki, które otworzą się już w tym roku, aczkolwiek tylko w 

niektóre święta. Pierwszy krok mamy.  
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Ulicę Kazimierza Wielkiego będziemy prawdopodobnie realizować w tym roku. Mamy gotową dokumentację, ronda 

nie będzie, ale zieleń ze skrzyżowania trochę zasłania. Krzyżówka zostanie mniej więcej taka sama, ścieżka rowerowa, 

chodnik, nowe włączenie w rondo, odcinek pod PCPR-em również powinien być zrobiony. Cały ciąg z Mieszka I, do 

Rynku będzie nowy, jeżeli będzie oczywiście zrobiona ulica Bogusza. Jeżeli chodzi o chodnik w Korzkwach, to 

mieliśmy środki, ale niestety były niewystarczające. Nikt nie chciał do tego podejść. Tam są głębokie rowy do krycia 

i to są ogromne koszty. Bezpieczeństwo jest zrozumiałe, ale każdy ma ten sam argument „bezpieczeństwo dzieci”. 

Dzieci wszędzie chodzą do szkół. Nie jesteśmy w stanie wszędzie zrobić tych chodników. Być może uda się  

w Korzkwach zrobić chodnik, ale na razie nie ma tego w planie. Jeżeli chodzi o jednopaspówkę w Korzkwach, to 

niestety nie wiem jak to się stało, że tak zostało zrobione. Dzisiaj nie dajemy takich możliwości. W tamtych czasach 

taka była polityka, a Nas nie było. Takie były relacje. Jest to nieporozumienie i trzeba to skończyć.  

Następnie Lenartowice, Zawidowice, otóż rozmawialiśmy z Panem Burmistrzem i wybierzemy kolejną dużą 

inwestycje, żeby zrealizować dokumentację, ale to potrwa. Jeżeli przekroczymy kilometr, a tam jest więcej niż 

kilometr, żeby połączyć te dwie miejscowości, to będą konieczne decyzje środowiskowe. Zatem sama dokumentacja 

to dwa lata, a koszt będzie ogromny. Wszędzie musi być zrobiona kanalizacja. 

W kwestii SOR-u, to będzie za chwilę przebudowany. Obok jest tzw. wieczorynka, zatem nie każdy pacjent, który 

znajdzie się na pogotowiu, nadaje się na SOR, powinien iść do wieczorynki, jest to normalny lekarz rodzinny. Za 

chwilę to wszystko zostanie rozdzielone, korzystając z SOR-u, każdy musi chwilę poczekać. W innych powiatach nie 

jest inaczej. To jest specyficzna praca.  

Kolejno Zielona Łąka, Chorzew, dwa odcinki były zrealizowane. Do granicy gminy brakuje kawałka, to nie był 

kosztowny odcinek. Realizujemy częściowo z wymianą podbudowy, koszt około 1.000.000 zł. Chodnik w stronę 

Taczanowa jest potrzebny, ścieżka rowerowa przydałaby się, ale tak jest wszędzie. Na chwilę obecną nie mamy tam 

dokumentacji i nie planujemy jej realizować. W Kowalewie mamy w kierunku Kowalewca zrealizowaną 

dokumentację na jakieś 600, czy 700 metrów, żeby przejść przez łuk, są usunięte drzewa, za łukiem jest zaplanowane 

przejście na drugą stronę i potem wzdłuż domów dalej chodnik. Na razie trzeba wygospodarować na to środki, ale 

dokumentacja jest. Jeżeli będą środki możemy to realizować nawet w tym roku. 

 

Radna K. Melka stwierdziła, że została jeszcze końcówka gminy Taczanów, Sowina, Bógwidze, Bronów. Jestem 

trzecią kadencję sołtysem i walczymy o ścieżkę rowerową, chodnik jest jeden Zespół Szkół Publicznych  

w Taczanowie Drugim, do którego uczęszczają dzieci ze wszystkich tych miejscowości. Nie ma bezpiecznego dojścia 

do szkoły. Droga jest bardzo uczęszczana zarówno, kilkukrotnie już doszło do niebezpiecznych wypadków, w tym 

jeden śmiertelny. Niestety od kilkunastu lat nic w tym kierunku się nie dzieje, nie została zrobiona żadna 

dokumentacja. Jeżeli chodzi o Nową Wieś-Taczanów, to na ten rok była planowana dokumentacja, wpisana w budżecie 

na rok 2025. Ponoć została wykreślona i nie będzie realizowana. Kolejno przejście dla pieszych przy szkole  

w Taczanowie Drugim, zostało zrobione takie bezpieczne przejście, niestety nie zostało ono podniesione, jest zalewane 

i w momentach, w których pada nie można bezpiecznie z tego przejścia skorzystać, gdyż stoi na nim woda. Mówiono 

o tym, że zwiększone są środki na Zarząd Dróg Powiatowych, na takie drobne prace, zatem prośba o przycinki drzew, 

gdyż są przycinane tylko z dołu. Zarząd zawsze tłumaczy, że nie ma pieniędzy na wynajem kosza, żeby te gałęzie, 

które są wyżej poprzycinać, a one są dużym problemem dla mieszkańców, spadają na stojące samochody. 

 

Radna R. Garsztka wskazała, że prezentacja jest precyzyjna, odzwierciedla to, co w powiecie Pan Starosta i Rada 

robią. Z radną Elżbietą, jako pracownicy Starostwa przyglądamy się temu i orientujemy co się dzieje. Podziękowania 

za tak duże inwestycje, które służą naszym mieszkańcom. Szczególnie za trzy etapy na ulicy Kaliskiej co poruszyli 
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radni Klak oraz Kusiakiewicz. Te etapy były robione w poprzednich kadencjach, od cmentarza na ulicy Kaliskiej  

w kierunku do BRICO zrobiono chodnik. Następny etap był robiony od Dino w kierunku do BRICO. Jedyne co 

zostało, to tylko mały kawałek do zrobienia. Jeżeli byłaby taka możliwość, to ten kawałek dokończyć. Także w tym 

miejscu też pani starostko, dziękuję. Z koleżanką Elżbietą na sesji poniedziałkowej dowiedzieliśmy się, że droga, 

Dobra Nadzieja, drugi kilometr będzie miał zrobioną dokumentację na tę drogę, która jest bardzo zniszczona.  

 

Radny J. Noskowski podziękował za zrobienie w dwóch etapach chodnika na ulicy Zawidowickiej w miejscowości 

Brzezie. W pierwszej mojej kadencji został zrobiony jeden odcinek, w drugiej kadencji został zrobiony drugi odcinek. 

Radny wyraził zadowolenie w imieniu swoim, jak i mieszkańców Brzezia, ponieważ tym chodnikiem uczęszcza dużo 

małych dzieci małych Ponadto podziękowania za odcinek drogi zrobiony przy ulicy Zawidowickiej. Była robiona 

kanalizacja w Brzeziu i droga została uszkodzona. W części Miasto i Gmina położyła dywanik, a dalszy odcinek do 

drogi ulicy Stawiszyńskiej zrobiono ze Starostwem. za co podziękowania należą się byłemu panu wicestaroście, Panu 

Damianowi Szwedziakowi.  

W przyszłości będzie robiony odcinek drogi krajowej w kierunku Bogusławia. Rozmowy na ten temat już były. 

Ponadto w projekcie będzie ujęty chodnik, żeby połączyć Brzezie z Pleszówką, a zarazem Gminę Gołuchów i Gminę 

Pleszew, na jakim etapie jest projekt? 

 

Radna M. Grzechowiak stwierdziła, że mamy piękne szkoły średnie, ale jaki jest w Starostwie pomysł na parkingi 

przy szkołach? Niestety autami uczniów są zastawione ulice: Kusocińskiego, Zielona. Nie wiadomo, jak wygląda od 

strony Poznańskiej, ale tam jest parkometr, więc jest inna sprawa. Na ulicy Kusocińskiego wygląda to jednak 

nieciekawie. Radna Melka wspomniała o wycinkach drzew i to jest poważna sprawa, ponieważ na spotkaniach 

osiedlowych, nie ma nikogo, kto mógłby odpowiedzieć coś na przykład odnośnie ulicy Marszewskiej. 

 

Radna M. Wysocka-Balcerek stwierdziła, że każdy ma swój rejon pod opieką i każdy chciałby się dowiedzieć, czy 

jego rejon jest planowany. Radna poprosiła o informację, ponieważ nie każdy się orientuje, jaki jest koszt położenia 

jednego kilometra drogi? Bardzo ładnie ogląda się budynki za kilka milionów, ale ile to byłoby w przeliczeniu na 

kilometr drogi, którą w danym momencie nie wszyscy nawet zauważą? Nawet taka najtańsza droga, to 1.000.000 zł 

za kilometr i 5.000.000 zł, które naprawdę pięknie widać. Musimy mieć świadomość, że nie możemy zrobić 

wszystkich dróg, gdyż to są kilometry dróg, koszty niesamowite. 

 

Burmistrz A. Ptak oznajmił, że mówiąc o drodze, należy pamiętać, że jest jeszcze kanalizacja sanitarna i oświetlenie, 

które należą do zadań własnych gminy. Tak więc cała infrastruktura oprócz kanalizacji deszczowej należy do Miasta 

i Gminy w Pleszewie, albo Przedsiębiorstwa Komunalnego. Koszt drogi to najczęściej jest ta sama kwota, która jest 

na górze, pod spodem również. 

 

Starosta Pleszewski Maciej Wasielewski poinformował, że przejście w Taczanowie jest zgłoszone do realizacji. Na 

chwilę obecną więcej nie planujemy. Jeżeli chodzi o Brzezie, Pleszówka, to dokumentacja jest realizowana, wszystkie 

mapy do celów projektowych są wykonane. Planujemy od samej krajówki, wraz z kompletnym remontem mostu na 

Prośnie w Bogusławiu. Ścieżka rowerowa będzie również do będzie do mostu, ponadto przebudowa nieszczęsnego 

trójkąta, jak się z pleszówki zjeżdża na Tursko. Parkingi przy szkołach sukcesywnie realizujemy tam, gdzie jest 

możliwość. Powstało kilkanaście miejsc przy „usługówce”, brama od strony banku jest otwarta, zatem mieszkańcy 

również mogą korzystać. Przy Liceum nie ma fizycznie możliwość bez wykupu, wyburzenia budynków. Powstał nowy 
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parking przy Technikum, być może w tym roku powstanie kolejny przy Orliku, na 20 samochodów. Kolejny parking 

planowany jest w Starostwie Powiatowym, za budynkiem D. jesteśmy po wstępnych rozmowach z właścicielem  

hurtowni elektrycznej, która jest sąsiadem przy szkole specjalnej. Mają tam taką dużą działkę, gdzie jest sklep Miś  

i myślimy, że jesteśmy w stanie się porozumieć. Na tej działce powstaną parkingi, które do południa będą służyć nam, 

a po południu szlabany będą otwarte i będą mogli korzystać także z tego parkingu mieszkańcy lub osoby, które będą 

chciały skorzystać z hali, która powstanie prędzej, czy później. Na ulicę Podgórną chcemy wykonać w tym roku 

projekt, żeby ta dokumentacja była, ale tak, jak Burmistrz powiedział, to co jest nawierzchnią, chodnikiem, zielenią, 

to jest tylko połowa kosztów. Na przykładzie Bogusza, gdzie jest 220 metrów, i tylko ścieżka rowerowa, chodnik, 

ścieżka rowerowa przy piekarni po drugiej stronie, remont parkingów, nawierzchni, trochę zieleni, to 200 metrów 

kosztuje 1.500.000 zł. Natomiast drugie tyle Burmistrz będzie musiał  przy tej samej inwestycji „włożyć pod ziemię”. 

Powiat ma pewne „luźne” pieniądze, które możemy zagospodarować, jeżeli nie pozyskamy zewnętrznych. Są to 

2.000.000 zł z zajęcia pasa drogowego, które wyrabia Zarząd Dróg Powiatowych i to możemy wydać, Kiedyś jeszcze 

mieliśmy dodatkowo około 2.000.000 zł, dzisiaj niestety nie ma tablic, nie musimy wymieniać naklejki na szybę, 

czerwonej karty pojazdu nie trzeba mieć, to były nasze wolne środki, dochody. To zostało odebrane. Dzisiaj te 

pieniądze są w kieszeniach naszych mieszkańców i nie muszą nam za to płacić. Nikt tego nie zrekompensował. Środki, 

które mamy z PIT-u, z CIT-u w tym roku, to 10.000.000 zł. Nie wystarczy do tego, żeby dołożyć nawet do oświaty. 

Dobrze, że te pieniądze są i że co roku mają być coraz większe. Może samorządom będzie lżej.  

Możemy przekazać Miastu kilka dróg, o które radni wnioskowali, one wszystkie kwalifikują się na gminne, więc bez 

problemu, jeżeli będzie taka wola, to radni powiatowi oddadzą je nawet jutro. 

 

Radna R. Garsztka potwierdziła słowa Starosty Pleszewskiego. 

 

Radna W. Gil zapytała, co jest obecnie ze starą przychodnią na ulicy Poznańskiej? Jakie będą jej dalsze losy? 

 

Starosta Pleszewski Maciej Wasielewski poinformował, że przychodnia to obiekt prywatny. Powiat kiedyś sprzedał 

nieruchomość, były plany na hotel, inwestorowi się nie udało, dzisiaj budynek niszczeje. Był kiedyś wystawiony za 

kilka milionów złotych. My tego nie kupimy, gdyż mamy dosyć swoich obiektów. Przykro, że taki obiekt stoi  

w centrum miasta i niszczeje, ale jest prywatny. Gdyby można było to jakoś przejąć, to być może tak, ale my na pewno 

tego nie kupimy, tym bardziej, że żadnego planu na ten budynek nie mamy. Dziękuję bardzo, już więcej pytań do pana 

starosty nie widzę. W takim razie panie starosto i pan starosta już będzie chyba do swoich obowiązków wracał 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek podziękował Staroście Pleszewskiemu za udział w sesji ogłosił 5 minut przerwy. 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów samochodowych  

w Strefie i sposobu ich pobierania, 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że na niektórych komisjach pojawił się wniosek, żeby podwyższyć liczbę godzin  

bezpłatnego parkowania w podstrefie C. Stwierdzono, że może być poprawka i zamiast 13 godzin będzie do 14 godzin. 

To jest § 2 pkt. 2 i przez pierwszych 14 godzin byłoby bezpłatne. Należy zwrócić uwagę, że w sobotę i niedzielę ta 



12 
 

strefa nie funkcjonuje. Zatem osoby, które studiują zaocznie w sobotę i w niedzielę nie mają problemu. Od 

poniedziałku do piątku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady P. Kusiakiewicz poinformował, że na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa, na wniosek 

mieszkańców, a właściwie grup zawodowych, przede wszystkim pielęgniarek sprawa wydłużenia godzin bezpłatnego 

parkingu była poruszana. Osoby te twierdziły, że pracując w Poznaniu, na zmianie 12 godzin nie zdążą wrócić i będą 

zmuszone do zapłaty kolejnej godziny za parkowanie. Zatem podziękowania za zmianę. Zadowolimy tę grupę 

zawodową, natomiast istota całego rozwiązania wprowadzenia opłaty jest dla radnych i chyba dla wszystkich dosyć 

jasna i sprawdzamy to dlatego, że na tym parkingu pojawiały się samochody, które parkowały tam przez cały tydzień, 

od poniedziałku do piątku i blokowały, blokowały jak gdyby innym mieszkańcom, czy którzy dojeżdżają do Poznania 

możliwość zaparkowania. Tak samo mieszkańcy Kowalewa nagminnie parkowali na tych miejscach parkingowych,  

a to ma na celu usprawnienie i wprowadzenie rotacji. Parking po wybudowaniu, praktycznie po kilku miesiącach jest 

zapełniony. Na budowę kolejnego parkingu i wyłożenie kolejnych milionów złotych na ten moment chyba budżetu 

nie stać. Zatem chcemy usprawnić wszystko poprzez większą rotację i takie rozwiązanie, które proponujemy jest 

dobre. Jeśli będzie niewystarczające, to zgodnie z regulaminem postaramy się dostosować i przyszłości być może 

zmienić. 

 

Radna R. Garsztka oznajmiła, że na Komisji Bezpieczeństwa razem z radną Kałużną poruszała temat i mówiono  

o tym, żeby na miejscach dla osób niepełnosprawnych była również taka, jakby rotacja czasowa. Można zrobić nawet 

zdjęcia samochodom, które notorycznie, cały dzień, od rana do popołudnia parkują na miejscach parkingowych. 

Wiadomo, że osób niepełnosprawnych jest coraz więcej i osoby, które przyjadą w południe nie mają możliwości, żeby 

stanąć chociaż na chwilę. Pod tym kątem miały być sprawdzone przepisy.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie i sposobu ich pobierania (wydłużenie do 14 godzin bezpłatnego parkowania w strefie C)  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie  

i sposobu ich pobierania 
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

b) zmiany uchwały Nr XXVIII/334/2017 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 13 grudnia 2017 r. w sprawie 

ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych 

prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne inne niż Miasto i Gmina Pleszew oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

 

Radna M. Grzechowiak zapytała ilu mamy uczniów w gminie Pleszew, którzy potrzebują nauczyciela 

wspomagającego więcej niż 2 tygodnie?  

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek poinformowała, że skala jest rosnąca, nie jesteśmy w stanie odpowiedzieć precyzyjnie co 

do liczb. Przygotujemy odpowiedź.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr XXVIII/334/2017 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 13 grudnia 2017 r. w sprawie ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych przez 

osoby prawne lub fizyczne inne niż Miasto i Gmina Pleszew oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 

pobrania i wykorzystania 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 
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c) likwidacji Filii Bibliotecznych Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Pleszew w Kowalewie, Kuczkowie, 

Piekarzewie, Taczanowie i Zawidowicach, 

 

Radny S. Wasielewski zapytał, jakie z tego tytułu będą roczne oszczędności oraz co w tej chwili z personelem, który 

jest priorytetem? 

 

Wiceprzewodniczący Rady D. Dryjański również zapytał o oszczędności roczne, ale przede wszystkim o temat 

likwidacji filii biblioteki w Piekarzewie, co z budynkiem? Chodzi o to, żeby za chwilę to nie niszczało tak, jak 

niszczeje np. budynek starej przechodni. 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że zmiany organizacyjne nie miały na celu głównie oszczędności. Głównie chodzi 

o dostęp mieszkańców do aktualnych pozycji książkowych, skoro Biblioteka i Miasto pozyskuje środki zewnętrzne  

i przekazuje środki na nowości, trudno je dysponować po wszystkich filiach bibliotecznych. W związku z tym dalsze 

funkcjonowanie fili wiązałoby się z nakładami finansowymi, żeby w ogóle dostosować je do potrzeb lokalnych 

społeczności. Uruchomiliśmy komunikację publiczną i autobus dociera do każdej miejscowości. Stąd też możliwe jest 

dotarcie bez problemu do Pleszewa. Pracownicy i tak byli pracownikami Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy 

Pleszew. W statystykach widzimy, że liczba czytelników jest zdecydowanie wyższa w Gminie Pleszew, niż z Miasta 

Pleszewa. Ponadto Biblioteka pełni funkcję również biblioteki powiatowej. To były główne czynniki, które miały na 

celu zmianę. 

Następnie poinformował, że w dniu 31 marca Pani Dyrektor przedłużono kontrakt na kolejne pięć lat. Było to 

uprawnienie burmistrza, w związku z tym skorzystano z tego bez rozpisywania konkursu. Co do Piekarzewa, różne 

warianty brane są pod uwagę, być może na obronę cywilną. Natomiast, jeżeli nie będzie spełnionych tych kryteriów, 

najprawdopodobniej budynek zostanie sprzedany. 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek pogratulował Pani Dyrektor, która znakomicie spisuje się na swoim stanowisku. 

Pan Burmistrz podjął decyzję jednoosobowo zgodnie z prawem, ale wszyscy widzimy, jak biblioteka fantastycznie 

funkcjonuje za Pani rządów. 

 

Głosowano w sprawie: 

likwidacji Filii Bibliotecznych Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Pleszew w Kowalewie, Kuczkowie, Piekarzewie, 

Taczanowie i Zawidowicach 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 
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Marcin Walczak 

 

d) zmiany Statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Pleszewie, 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Pleszewie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

e) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 

i Gminy Pleszew w 2025 roku, 

 

Burmistrz A. Ptak przypomniał, że ochrona nad zwierzętami, to zadanie własne gminy. Mamy to szczęście, że  

w naszym niejako imieniu, przy naszym wsparciu finansowym, to zadanie prowadzą wolontariusze. Z informacji, 

które mamy od wolontariuszy, tylko w ośmiu latach przez azyl przewinęło się 700 psów. Od stycznia do marca było 

już tych psów 29. W tamtym roku, w 2024 psy trafiły do domu tymczasowego, 19 ma nowych właścicieli, a 22 wróciło 

do właścicieli, którym zapewne uciekły. Nie ukrywamy, że liczymy na to, że wreszcie zostanie podjęta przez Sejm 

ustawa o obowiązkowym czipowaniu psów, gdyż to na pewno pomogłoby nam z niektórymi sytuacjami, chociażby 

tam, gdzie 22 psy trafiły z powrotem do właścicieli, nie byłoby odrzucania. Natomiast oczywiście Rada Gminy może 

wprowadzić obowiązek czipowania i jeśli do końca roku Sejm nie uchwali takiej ustawy, może warto pomyśleć  

o czymś takim. Na razie mówimy tylko o psach. Ustawa o obowiązku czipowania psów leży w Sejmie, natomiast na 

razie nie ma tego obowiązku. Padały pytania co ewentualnie z własnym schroniskiem, gdybyśmy chcieli budować? 

Dane pokazują, że w latach 2022-2024 modernizacja istniejącego obiektu w Ostrowie wyniosła około 6.500.000 zł. 

W Koninie oddano do użytku schronisko w 1997 roku, a w 2025 roku była rozbudowa i to był koszt 12.000.000.000 

zł. My mamy podpisaną umowę ze schroniskiem w Zgierzu, gdyż taki jest obowiązek. Natomiast, gdybyśmy chcieli, 

żeby te psy były w tym schronisku, to jest 1.000 zł na wejściu, na przyjęcie i 30 zł na dobę. Natomiast za gotowość 

do przyjęcia 800 zł, za które my płacimy. Tak więc tutaj jest olbrzymia pomoc i praca wolontariuszek. Jest ich około 

dziesięciu, plus osoby dochodzące. Zatem naprawdę duże podziękowanie za to co robi Azyl. 

 

Radna W. Gil zapytała, gdyby coś się zdarzyło w nocy, że pies gdzieś przebiegł przez ulicę, coś się stanie, chodzi  

o weterynarię? Czy pies zachoruje? Ostatnio był taki przypadek, że mały piesek zachorował i krwawił. Nie można 
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było się skontaktować z żadnym weterynarzem, z nikim. Proszę wytłumaczyć, gdzie na terenie Miasta i Gminy 

Pleszew i  ościennych gmin jest całodobowa opieka? Może jest, ale nikt nie odbiera telefonu.  

 

Radny T. Klak poparł wypowiedź radnej Gil, ale w uchwale jest podane, że odpowiedzialnym za sprzęt ma być gabinet 

weterynaryjny - Piotr Dąbrowski, lokalizacja na ulicy Kusocińskiego. Jeśli nie odbiera telefonów, a jest to wskazane 

w umowie, w uchwale, to należy zobligować pana Dąbrowskiego do świadczenia takich usług, aby były zgodnie  

z uchwałą Rady Miejskiej. Uchwala w 99% dotyczy zwierząt w postaci psów i kotów. Zapewne trafiają się 

sporadyczne przypadki innych zwierząt. Za chwilę mamy głosować wsparcie organizacji pozarządowej pożytku 

publicznego, które będą realizować ten program. Wspieramy w kwocie 95.000 zł. Jaki jest podział tych środków, jeśli 

chodzi o opiekę nad psami i opiekę nad kotami? Pan Burmistrz częściowo przedstawił koszt opieki nad psem, czy 

mamy taką wiedzę, podpisując umowę z tą instytucją opiekuńczą, jaki jest miesięczny, bądź roczny koszt utrzymania 

psa? 

 

Radna M. Wysocka-Balcerek poinformowała, że osobiście zajmuję się kotami na terenie naszego Miasta i Gminy. Jest 

prezesem Stowarzyszenia Kocia Łapka i jest to jedyna organizacja w Pleszewie i w okolicy zajmująca się kotami. Nie 

ma innej możliwości właściwie, jak ktoś znajdzie w tej chwili rannego kota, czy bezdomnego kota, żeby się gdzieś 

zwrócił, poza nami. Od Miasta dostajemy środki wyłącznie na sterylizację kotów wolno żyjących. Oczywiście 

większość zgłaszających się mówi, że kota znaleziono. W większości przypadków to prawda. Nie ma żadnej 

możliwości, żeby pozyskać środki na coś innego, na leczenie na przykład. Płacimy po kilka tysięcy miesięcznie za 

faktury od dwóch weterynarzy. Oprócz tego Miasto pomaga w zakupie żywności dla kotów będących pod naszą opieką 

i to jest wszystko. Resztę robimy we własnym zakresie. Urządzamy dwa razy do roku bazarki, z których zyski nie są 

duże, między do 7.000 zł. Czasem osoba adoptująca wpłaca nam niewielką kwotę. Na dziesięciu adoptujących koty, 

może 3 osoby wpłacą 100 zł. Jest naprawdę ogromny problem z pozyskaniem środków. Nie ma żadnej, innej 

organizacji na naszym terenie. Dopiero, jak kogoś ten problem dotknie, to widzi jak jest. Dziewczyny  w Azylu należy 

pochwalić, robią wspaniałą robotę, zaadoptowały 24 psy. My zaadoptowaliśmy w ubiegłym roku 160 kotów, 160 

kotów zniknęło tutaj z bezdomności i znalazło domy, gdzie mają wspaniałą opiekę. Niesamowita liczba, biorąc pod 

uwagę, że schronisko w Kaliszu, które zatrudnia bardzo wiele osób, wyadoptowało 124 koty przez cały rok, a nie 160. 

Stąd prośba o dalsze wsparcie Miasta i rozważenie nawet zwiększenia po tych następnych latach, gdyż jest nam bardzo 

ciężko. Nie mamy kociarni na terenie Miasta, znajduje się na moim prywatnym terenie i są to trzy pomieszczenia 

wyremontowane z pomocą OHP-u, z którym mamy umowę. Jest pięć, sześć domów tymczasowych i to jest wszystko. 

Jednak dajemy jakoś radę, ogarniamy to, ale jest naprawdę ciężko. Dziękujemy za dotychczasową pomoc i prosimy, 

żeby ta pomoc w dalszym ciągu była kontynuowana. Z weterynarzem, z panem Dąbrowskim jest taki problem, że 

ciężko się dostać i po prostu w momencie, kiedy ranny kot chodzi po osiedlu, to zjawiam się ja, Straż Miejska,  

a weterynarz powiedział, że on nie jest od łapania zwierząt, że mamy złapać tego kota i wtedy może go leczyć. Są to 

ciężkie przypadki, trudne do rozwiązania. Tak, jak w wolontariacie u psów, tak u nas spada to na osoby, które z serca 

zajmują się tymi zwierzętami, gdyż jakiejś pomocy od Miasta większej niż ta finansowa nie ma i ciężko powiedzieć 

jak to zorganizować. Damy radę, jak do tej pory, ale ciągle niestety są potrzebne pieniądze, faktury są bardzo wysokie,   

staramy się to ogarnąć, ale z trudem 

 

Burmistrz A. Ptak oznajmił, że trzeba odróżnić dwie usługi weterynaryjne. Komercyjna, gdyż zapewne radnej Gil 

chodziło o to, że ktoś prywatnie ma problem ze zwierzakiem w ciągu doby, no i to jest usługa już prywatna. Natomiast 

to, co było wskazane później przez radnego Klaka, dotyczy zwierząt bezdomnych, bądź też dzikich, gdyż mieliśmy 
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kilka przypadków potrąceń takich zwierząt. Wówczas rzeczywiście umowa jest podpisana z panem Dąbrowskim.  

O środkach finansowych pani Marta Chrzanowska powie, stawka na dobę to 30 złotych, razy 3, gdybyśmy te nasze 

zwierzaki chcieli zawieźć do schroniska, z którym mamy podpisaną umowę, to zapłacimy 900 zł za miesiąc, 

jednorazowo. 

 

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Marta Chrzanowska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o podział środków na 

finansowanie programu, to jest on zgodny z ustawą. My musieliśmy wskazać konkretnie środki, tak jak mówi ustawa, 

na konkretne cele. Kwota na zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom z terenu gminy oraz zapewnienie im miejsca 

w schronisku to 86.000zł. Zawiera ona koszty schroniska, umowy zabezpieczenia środków na schronisko oraz koszty 

utrzymania Azylu takie, jak zakup w tym roku bud, kontenera i częściowo koszty leczenia weterynaryjnego. 

Odławianie bezdomnych zwierząt 24.000 zł, to jest umowa z Przedsiębiorstwem Komunalnym, które jest wyposażone 

w sprzęt i posiada pozwolenie na wyłapywanie bezdomnych zwierząt. Kolejno mamy ograniczenie populacji 

bezdomnych zwierząt poprzez sterylizację, kastrację zwierząt domowych, w szczególności psów i kotów oraz 

usypianie ślepych miotów, kwota 1.500 zł. Jeżeli mamy, jakieś takie przypadki, to weterynarz to wykonuje. 

Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt jest  

w ramach umowy weterynaryjnej. Poszukiwanie nowych właścicieli dla bezdomnych zwierząt, to mamy 

zagwarantowaną kwotę 500 zł, na jakieś akcje promocyjne, które możemy realizować. Zapewnienie opieki nad kotami 

wolno żyjącymi i ich dokarmianie kwota 60.000 zł i w to wchodzi 50.000 zł z pożytku i 10.000 zł na karmę. Edukacja 

mieszkańców gminy w zakresie opieki nad zwierzętami to kolejne 500 zł. Zapewnienie miejsca dla zwierząt 

gospodarskich w gospodarstwie rolnym, ustawa również reguluje i jesteśmy odpowiedzialni za zwierzęta 

gospodarskie. W przypadku jakiegoś interwencyjnego odbioru zwierząt, albo gdyby gdzieś, jakieś zwierzę 

gospodarskie wałęsało się, to mamy podpisaną z gospodarstwem rolnym umowę i musieliśmy zabezpieczyć środki. 

Obligatoryjna sterylizacja oraz kastracja zwierząt w schroniskach dla zwierząt, w ramach umowy weterynaryjnej  

5.000 zł. Dokarmianie bezdomnych zwierząt, czyli karma dla Azylu to jest 10.000 zł. 

 

Burmistrz A. Ptak oznajmił, że do tej pory, dzięki wolontariuszkom udało nam się, że żaden pies do tego schroniska 

za 30 zł za dobę, nie pojechał. Natomiast zgodnie z prawem, Miasto musi mieć podpisaną umowę ze schroniskiem. 

Popatrzmy na sytuację, gdyby tego Azylu nie było? W chwili obecnej jest chyba 10 psów? Zatem pomnóżmy 30 zł na 

dobę, razy 30 dni, to w miesiącu musielibyśmy ponosić opłatę tego rzędu. Dlatego dzięki wolontariuszom udaje nam 

się zaoszczędzić duże pieniądze, ponieważ musielibyśmy to przeznaczyć na schronisko dla psów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej P. Kusiakiewicz zapytał, czy rozważana jest budowa schroniska dla bezdomnych 

zwierząt? Kwoty są rzeczywiście bardzo wysokie. Chylimy czoła przed tym, co robią wolontariusze, ale gdyby się 

zdarzyła sytuacja, że jednak musimy zwierzęta przekazywać, to kwoty będą ekonomiczne. Ościenne gminy również 

borykają się z bezdomnością zwierząt. Być może warto zastanowić się nad tym, żeby takie profesjonalne schronisko 

w Pleszewie również w następnych latach zbudować. Jakie jest stanowisko w tej sprawie? 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że jest przeciwko budowie schroniska. Na samym początku Miasto i Gmina zainwestuje 

w pewien sposób w czipowanie psów. Dzięki temu niektóre psy znalazłyby od razu swojego właściciela i nie byłoby 

podrzucania, to jest kierunek. Skoro modernizacja w Ostrowie kosztowała 6.500.000 zł, rozbudowa w Koninie 

12.000.000 zł, a gdzie później jeszcze utrzymanie, wynagrodzenie itd. Patrzmy na to sceptycznie. 
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Radny T. Klak oznajmił, że na drugą część swojego pytania nie uzyskał odpowiedzi. Czy dysponujemy taką wiedzą, 

ile z tych 195.000 zł, które za chwilę będziemy głosować, możemy przypisać do opieki nad kotami, a ile nad psami? 

 

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Marta Chrzanowska poinformowała, że na koty jest kwota 50.000 zł  

z pożytku oraz 10.000 zł na karmę, czyli 60.000 zł na koty wolnożyjące. Mamy też kastrację i sterylizację zwierząt 

domowych, ślepych miotów i dodatkowo jest na to 1.500 zł.  

 

Głosowano w sprawie: 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy 

Pleszew w 2025 roku 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

Burmistrz A. Ptak stwierdził, że skoncentrowano się na psach, nie mówiąc nic o kotach, dlatego podziękowania 

również dla tej drugiej części miłośników zwierząt. Dziękujemy za stowarzyszeniu Kocia Łapka. Niestety psy 

zdominowały naszą dyskusji, ale koty również wspieramy. 

 

f) wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki nr 804/10 położonej w Pleszewie przy 

ul. Słowackiego, 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że dość długo trwała dyskusja i poszukiwanie odpowiedniego gruntu pod strażnicę 

OSP. Takie rozmowy przynajmniej, jeśli chodzi o moje urzędowanie trwało to w zasadzie od samego początku. Były 

różne wizje lokalizacji tej jednostki, łącznie z tym, że przez pewien okres czasu prowadziliśmy rozmowy z Państwową 

Strażą Pożarną. Z pewnych względów nie doszło do porozumienia, ale myślę, że to rozwiązanie, które dzisiaj przez 

Radę, mamy nadzieję będzie zaakceptowane pozytywnie, rozwiąże problem Ochotniczej Straży Pożarnej w Pleszewie. 

Jednostka, która należy do krajowego systemu, jeśli chodzi o liczbę członków, w chwili obecnej jest największa. 

Istotną funkcję pełni również w przypadku wyjazdu Państwowej Straży Pożarnej, ponieważ jest na zabezpieczeniu, 

czyli lokalizacja tego przy ulicy Słowackiego jest optymalna z punktu widzenia działania niejako tak można 

powiedzieć „na tyłach” Państwowej Straży Pożarnej. Teren, który chcemy zakupić po udzieleniu zgody radnych jest 

to działka koło CUS-u. Powierzchnia działki to około 1735 m2, ale co jest ważne, na tej działce usytuowana jest 

nieruchomość, budynek o powierzchni ponad 190 m2. Stan budynku jest na tyle dobry, że będzie on zmodernizowany, 

ocieplony i dostosowany do potrzeb Ochotniczej Straży Pożarnej. Dwa stanowiska, plus zaplecze gastronomiczne, 
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zaplecze socjalne, techniczne i myślimy, że tutaj ten problem zostanie rozwiązany. Chcemy dodatkowo jeszcze 

dobudować pomieszczenia do obrony cywilnej Miasta i Gminy Pleszew. Wiadomo, że to jest jedno z ważniejszych 

zadań, które czekają gminy, powiaty w kontekście sytuacji międzynarodowej. W związku z tym po zakupie 

nieruchomości, przystąpimy do prac projektowych, najpierw koncepcyjnych tak, żebyśmy mogli wyrysować 

usytuowanie dodatkowego budynku i wtedy przystąpić już do właściwego projektowania. Jeżeli wszystko dobrze 

pójdzie, to do końca roku, chcemy zakończyć proces projektowania i być może pojawią się środki zewnętrzne tak, 

żeby pozyskać je na dofinansowanie tego zadania. To jest pierwsza strażnica, druga strażnica, która jest w trakcie 

projektowania, czy można powiedzieć modernizacji rozbudowy, to jest OSP Bronów. Również ważna jednostka  

z punktu widzenia bezpieczeństwa publicznego Miasta i Gminy Pleszew. Tam dojdzie z kolei do rozbudowy, ponieważ 

nie było w ogóle zaplecza sanitarnego służącego strażakom z Ochotniczej Straży Pożarnej w Bronowie. Ponadto 

dzisiaj jest przekazanie samochodu do Sowiny Błotnej tego, który jeździł w OSP Pleszew. Dlaczego był kupiony 

akurat do OSP Pleszew? Ponieważ możliwości dofinansowania były tylko dla jednostek w krajowym systemie i w grę 

wchodziło OSP Pleszew, albo OSP Kowalew. W związku z tym takie rozwiązanie przyjęliśmy. Przykazany jest 

samochód do OSP Rokutów, do OSP Sowina Błotna. Na pewno długi czas będzie jeszcze służył. Ten, który jest  

w Sowinie Błotnej ma już chyba 40 lat, zatem prosimy o przyjęcie i wyrażenie zgody, a później już przystąpimy do 

finalizowania zakupu. Dziękujemy również właścicielom za to, iż wyrazili chęć sprzedaży tej działki, myślimy, że 

będzie ona korzystna dla OSP Pleszew. 

 

Radny T. Klak stwierdził, że wspomina planowanej modernizacji i ewentualnej rozbudowie po uzyskaniu środków 

zewnętrznych, bądź z własnych środków budżetowych. Ochotnicza Straż Pożarna w Pleszewie oraz  

o pomieszczeniach dla ogromnej cywilnej. Natomiast nie wspomniano o tym, o czym rozmawiano na Komisji 

Budżetowej, czy nadal jest deklaracja, że przy tej przebudowie i adaptacji budynku znajdzie się siedziba dla WOPR 

Pleszew? 

 

Radna R. Garsztka podziękowała za informację, ponieważ OSP, już od ponad 10 lat walczy o nową lokalizację, nowe 

miejsce, w którym mogliby spokojnie po prostu działać.  

 

Burmistrz A. Ptak zadeklarował, że będą pomieszczenia dla WOPR Pleszew. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki nr 804/10 położonej w Pleszewie przy  

ul. Słowackiego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 
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NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

g) Regulaminu głosowania w wyborach uzupełniających ławnika do sądów powszechnych odbywających się  

w dniu 3 kwietnia 2025 r. w Pleszewie, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Regulaminu głosowania w wyborach uzupełniających ławnika do sądów powszechnych odbywających się w dniu  

3 kwietnia 2025 r. w Pleszewie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

h) powołania Komisji Skrutacyjnej, której zadaniem jest przeprowadzenie wyboru uzupełniającego ławnika 

do sądu powszechnego na kadencję od 2024 r. do 2027 r., 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek poprosił o zgłoszenie z poszczególnych klubów 4 kandydatur. 

 

Radny T. Klak zgłosił kandydaturę radnego Macieja Ładzińskiego. 

 

Radny A. Michalak zgłosił kandydaturę radnego Sebastiana Wasielewskiego. 

 

Radna A. Grala-Kałużna zgłosiła kandydaturę radnej Renaty Garsztki. 

 

Wiceprzewodniczący P. Kusiakiewicz zgłosił kandydaturę radnej Małgorzaty Wysockiej-Balcerek. 

 

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek poprosił Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się. 
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Radna R. Garsztka przedstawiła ukonstytuowany skład Komisji Skrutacyjnej. Na Przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej została wybrana radna R. Garsztka, a członkami radna M. Wysocka-Balcerek, radny M. Ładziński oraz 

radny S. Wasielewski. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Komisji Skrutacyjnej, której zadaniem jest przeprowadzenie wyboru uzupełniającego ławnika do sądu 

powszechnego na kadencję od 2024 r. do 2027 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

i) wyboru uzupełniającego ławnika do sądu powszechnego w Kaliszu na kadencję 2024-2027, 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek poprosił o przedstawienie informacji Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

 

Radna M. Walendowska Przewodnicząca Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników  poinformowała, że 

Zespół w składzie: radna M. Walendowska – Przewodnicząca oraz członkowie radny T. Klak, radna W. Gil oraz radny 

S. Wasielewski po zapoznaniu się z całością dokumentacji wydali pozytywną opinię o kandydacie na ławnika do Sądu 

Rejonowego w Kaliszu na kadencję 2024-2027 w wyborach uzupełniających.  

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania oraz 

regulaminu głosowania. W tym momencie ogłosił 3 minuty przerwy 

 

Radna R. Garsztka Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej przedstawiła regulamin głosowania w wyborach 

uzupełniających ławnika do sądu powszechnego w Kaliszu na kadencję 2024-2027 (regulamin stanowi załącznik do 

protokołu). Następnie wyczytuje w kolejności alfabetycznej obecnych radnych Rady Miejskiej z imienia i nazwiska, 

którzy podchodzą i wrzucają do urny wypełnione karty do głosowania w wyborach uzupełniających ławnika do sądu 

powszechnego w Kaliszu na kadencję 2024-2027 (karty do głosowania stanową załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek po głosowaniu ogłosił 10 min. przerwy, aby Komisja Skrutacyjna obliczyła 

wyniki głosowania i przygotowała protokół. 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek wznawiając obrady po przerwie poprosił radną R. Garsztkę Przewodniczącą 

Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie protokołu z głosowania w wyborach uzupełniających ławnika do sądu 

powszechnego w Kaliszu na kadencję 2024-2027.  
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Radna R. Garsztka Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej przedstawiła protokół z głosowania w wyborach 

uzupełniających ławnika do sądu powszechnego w Kaliszu na kadencję 2024-2027. (protokół do głosowania stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek podziękował za pracę Komisji i pogratulował nowemu ławnikowi. 

 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2025– 2041, 

 

Skarbnik A. Baurycza poinformowała, że autopoprawka jest do załącznika numer 2, do przedsięwzięć w części 

dedykowanej zadaniom bieżącym dofinansowanym, w części dedykowanej przedsięwzięciom dofinansowanym  

z zewnętrznych środków i wprowadza się przedsięwzięcie pod nazwą „Rozwój zrównoważonej mobilności w Mieście 

i Gminie Pleszew z okresem realizacji 2026-2027”, dla każdego roku po 100.000 zł. Łączne nakłady finansowe i limit 

zobowiązań wprowadza się w kwocie 200.000 zł. 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że, to jest wniosek, który był składany kilka tygodni temu, w którym przyszły pewne 

uzupełnienia. Projekt jest dosyć duży, dotyczy budowy ścieżek rowerowych, zakupu wiat przystankowych, totemów 

do autobusów na przystanki autobusowe. Jest to kompleksowe zadanie w ramach Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych, czyli Aglomeracji Kalisko-Ostrowskiej. Nic nowego się nie pojawia. Ten zakres, który był zgłoszony 

kilka tygodni temu, on nadal jest podtrzymany. Tylko pewne uzupełnienia, które są standardowe przy tego typu 

wnioskach i zapewnienie źródeł finansowania. 

 

Radny T. Klak żeby uprościć odniósł się jednocześnie w dwóch punktach. Na ostatnich sesjach były pytania odnośnie 

projektu „Rozwój edukacji i kształcenia w Mieście i Gminie Pleszew”. Otrzymałem od władz zarówno wniosek, jak 

i samą podpisaną umowę na realizację tego projektu. Mamy zaplanowane niespełna 905.000 zł na ten rok.  

W materiałach nie ma informacji, w jakiej formie, konkretnie na ten rok ogłosimy publicznie realizację tego projektu? 

Na platformie zakupowej, czy będą zapytania ofertowe? W jaki sposób firmy pozyskają informację, że mogą 

przystąpić do realizacji tych 15 punktów, które są w tym projekcie umieszczone? Kolejno wniosek do tych środków, 

które otrzymaliśmy z różnych źródeł zewnętrznych 2.400.000 zł na przewozy, 3.225.000 zł na budowę łącznika Armii 

Poznań z 70 Pułku Piechoty oraz 1.075.000 zł na adaptację starej szkoły w Bronowie na budynek mieszkalny, 

częściowo z tych środków, które uwalniamy, jakby z budżetu. Sprawdziliśmy na Komisji Budżetowej po informacji 

Pani Skarbnik, jest to zresztą zapisane w materiałach, które mamy dzisiaj na sesję, że będziemy tworzyć dodatkową 

lokatę na ponad 2.000.000 zł. Jeśli uwolniliśmy tą kwotę i robimy na 2.000.000 zł lokatę, a lokaty zawsze są 

oprocentowane pięciokrotnie niżej od kredytów to, czy nie warto przemyśleć do następnej zmiany budżetowej 

tworzenie lokaty i otrzymać 1%, jak lepiej zmniejszyć prognozę zaciąganych kredytów i zaoszczędzić na prowizji  

z tego tytułu oraz na kosztach obsługi zadłużenia. To jest tylko wniosek do rozważenia przez Radę. Natępne pytanie 

dotyczy zwiększenia wydatków na ośrodek Compact Lab, którego inwestycja jest na ukończeniu, przynajmniej stan 

surowy zamknięty. Zwiększamy dzisiaj to o 350.000 zł, czy to wynika z dodatkowych przetargów, czy to są pierwsze 

kwoty na doposażenie tego ośrodka? Kolejno w budżecie mamy wprowadzoną wymianę lamp przy ulicy Sportowej, 

czy wymieniamy tylko zwykłe lampy na LED-owe? Ponieważ kwota jest to bardzo niska. Zatem, czy jest sens, żeby 

ta kwota była w wydatkach majątkowych, a nie bieżących? 
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Zastępca Burmistrza I. Świątek poinformowała, że w tym roku realizujemy tylko część zadań z projektu. Takim 

zadaniem, które pojawi się wyłącznie w tym roku, to jest zadanie związane ze studiami podyplomowymi dla 

nauczycieli. Każde zadaniu będzie realizowane w formie przetargu otwartego, nieograniczonego, ogłoszonego na BIP-

ie, na stronie internetowej Miasta i Gminy Pleszew, oraz na stronie facebookowej. Odbył się przetarg na studia 

podyplomowe. W tej chwili do 11 kwietnia trwa nabór nauczycieli zainteresowani tymi studiami. Odbyło się spotkanie 

informacyjne, powstał specjalny plakat rozesłany do szkół informujący o tym. Spotkanie odbyło się kilka dni temu 

zainteresowani przyszli zakładamy liczne zainteresowanie. W tej chwili mamy miejsce dla 29 osób, na dwóch 

kierunkach studiów podyplomowych, Trening umiejętności społecznych i Neurodydaktyka z mentoringiem  

i tutoringiem. 

 

Zastępca Burmistrza A. Jędruszek zwiększenie środków na Compact Lab przede wszystkim wiąże się z rewaloryzacją 

ceny, za którą wykonywana jest ta praca. W poprzedniej kadencji Sejmu zmieniona została ustawa, która nakazuje 

nam i niestety mamy obowiązek waloryzacji cen na wniosek wykonawcy. Jeżeli inwestycja jest prowadzona powyżej 

pół roku, wówczas co pół roku wykonawca ma prawo zwrócić się do inwestora o waloryzację ceny. Oczywiście ta 

waloryzacja ceny dotyczy tylko tych robót, które były wykonywane w danym czasie. Na tym obiekcie mieliśmy już 

wcześniej do czynienia z waloryzacją ceny. W tej chwili kończymy obiekt w związku z czym musimy zapewnić środki 

na końcowe rozliczenie. Oczywiście część robót, niestety tak to bywa na budowach, że jest wykonywana dodatkowo, 

chociażby pewne zmiany związane ze zmianą technologii kuchni, doszły zabudowy niezbędnych otworów i muszą 

być w zabudowie PPOŻ, których nie było wcześniej uwzględnionych. Takie drobne elementy, ale składają się na dość 

dużą kwotę. Przede wszystkim w tej kwocie jest waloryzacja ceny. Kolejno ulica Sportowa, lampy to jest końcówka 

kwoty, która po części została już zapłacona i jest umieszczana w tej chwili w budżecie. Zmieniono tam lampy na 

całej ulicy Sportowej. 

 

Skarbnik A. Baurycza oznajmiła, że tak, jak wspominano na komisji, to są środki, które zostały nam przyznane 

zewnętrznie na określony cel i my jako gmina, jeżeli nie wykorzystamy całego limitu w roku 2025, mamy obowiązek 

zawiesić te środki. Kontynuacja tych zadań będzie w 2026 roku. Taką samą sytuację mieliśmy w roku 2024, gdzie też 

na lokacie były zawieszane środki z Funduszu Dopłat na ulicę Ogrodową, to jest 2.453.000 zł. Przyszły do nas na 

konto w grudniu i też kontynuowane są w roku 2025, także tutaj też był obowiązek zawieszenia tych środków na 

lokacie. 

 

Radny T. Klak zapytał odnośnie realizacji tego projektu, czy pozycje, czyli studia podyplomowe będą zrealizowane, 

koszt tego szybko policzyłem, co w trakcie 5 tysięcy, budżet jest 904.802 zł. Kiedy będzie realizacja pozostałych 

środków zaplanowanych na ten rok? Co do odpowiedzi Pani Skarbnik, to zrozumiałe jest, że można utworzyć lokaty. 

Pani Skarbnik powiedziała, że jest obowiązek utworzenia lokaty. Proszę to zweryfikować, czy taki obowiązek 

rzeczywiście jest. Możemy na przykład uwolnić te środki i zaplanować zmniejszenie kredytów więcej lat. 

 

Zastępca Burmistrza I. Świątek wydatkowana kwota będzie od września w ramach realizacji wszystkich zajęć 

dedykowanych dzieciom. Od września do grudnia, stąd kwota łączna, będą przetargi.  

 

Skarbnik A. Baurycza poinformowała, że nie mamy możliwości z tych środków zmniejszyć kredytów, ponieważ one 

są dedykowane 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2025– 2041 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2025– 2041 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

k) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2025. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 
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Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Małgorzata Grzechowiak, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Błażej Kaczmarek, Tomasz Klak, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Adrian 

Michalak, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Konrad Świderski, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Walendowska, 

Sebastian Wasielewski, Małgorzata Wysocka-Balcerek 

NIEOBECNI (1) 

Marcin Walczak 

 

7. Sprawy różne. 

 

Zastępca Burmistrza A. Jędruszek przedstawił mapę, która obrazuje zablokowane tereny Miasta i Gminy Pleszew 

przez proponowaną przez CPK inwestycję Kolei Dużych Prędkości. W związku z ustawą o Centralnym Porcie 

Komunikacyjnym, jest przepis w tej ustawie mówiący o tym, że w momencie, kiedy inwestor złoży wniosek o wydanie 

decyzji środowiskowej dla inwestycji Kolei Dużych Prędkości, wówczas gminy są zobowiązane zawiesić 

postępowania dotyczące wydawania decyzji lokalizacyjnych celu publicznego i decyzji o warunkach zabudowy.  

Na mapie przedstawione są dwa przebiegi Kolei Dużych Prędkości. Przebieg kolorem fioletowym, przerywanym, 

raczej nie będzie realizowany, ale we wniosku o wydanie decyzji on się pojawił. W związku z tym informujemy, że  

w terenie, który jest objęty czerwonymi i przerywanymi liniami nie będzie możliwości wydawania decyzji. Jeśli 

ktokolwiek złoży wniosek o wydanie decyzji w obrębie tych terenów, ten wniosek zostanie zawieszony do momentu 

rozstrzygnięcia decyzji środowiskowej związanej z KDP. Jest to ustawa, która była uchwalana w 2018 roku. Mówimy 

o tym ze względu na to, że dzisiaj, na spotkaniu ze Starostą został poruszony temat, chociażby drogi rowerowej 

pomiędzy Nową Wsią, a Taczanowem Drugim. W związku z tym, że ten teren objęty jest również działaniami 

dotyczącymi KDP, nie będzie możliwości wybudowania tej ścieżki rowerowej, ponieważ tam musiała być wydana 

decyzja lokalizacyjna celu publicznego. Zatem informujemy, że chociażby z tego względu Starosta nie będzie mógł 

wybudować tego odcinka ścieżki rowerowej. Z naszych inwestycji gminnych, które planowaliśmy przeprowadzić  

w tym roku wypadnie pięć inwestycji dotyczących budowy kanalizacji, budowy dróg, chodników, jak również 

przebudowy dworca kolejowego, kolei wąskotorowej w Kowalewie. W związku z tym, że nie możemy procedować 

tych decyzji, inwestycje niestety z naszego budżetu na ten moment znikną. Takie informacje również 

przekazywaliśmy, może bardziej szczegółowe na zebraniach wiejskich. Chcemy żeby radni, jak również nasi 

mieszkańcy o tym wiedzieli. Szczegółowe informacje, w momencie składania wniosków będą każdemu z inwestorów 

przekazywane. Ta ustawa mówi o tym, że chociażby część działki była objęta tym terenem, który jest wskazany na 

mapie, wówczas nie można wydać decyzji o warunkach zabudowy, postępowanie jest zawieszane. Chodzi o to, żeby 

nikt nie był zdziwiony, że takie procesy będą miały miejsce. 

 

Radna E. Hyla oznajmiła, że w związku ze zmianą ustawy, a tym samym naszej uchwały z dniem 1 stycznia 2025 

roku mieszkańcy nie mogą już wyrzucać do pojemników zmieszanych tekstyliów i odzieży. Mieszkańcy,  

w szczególności bloków, osiedli wspólnot zgłaszają problem, gdzie osoba, w szczególności starsza, nie ma co zrobić 

z obuwiem, z odzieżą, gdyż niestety pojemniki, które są PCK, są już tak zapełnione, że leży wszystko obok nich. 

Zatem, czy mamy na uwadze, chociażby na terenach osiedli, ustawienie jakichś dodatkowych pojemników na tego 

typu odpady? 

 

Wiceprzewodniczący Rady P. Kusiakiewicz odniósł się do tematu tablicy ogłoszeń sołectwa Nowa Wieś, gdzie jest 

ogłoszenie o wszczęciu postępowania administracyjnego w sprawie wydania decyzji środowiskowej dla 



26 
 

przedsięwzięcia pod nazwą budowa kanalizacji sanitarnej, grawitacyjnej, dla działek o poszczególnych numerach. 

Zwrócili się mieszkańcy wsi Łaszew, którzy mają swoje nieruchomości od skrzyżowania na Tacznów, na Zieloną 

Łąkę, Nową Wieś w kierunku Dobrej Nadziei, jest tam kilkanaście domostw. Wnoszą o budowę kanalizacji sanitarnej 

już przynajmniej od 10 lat. Na zebraniach wiejskich otrzymują odpowiedź, że brak pieniędzy powoduje, iż ta 

kanalizacja nie jest tam budowana. Dlatego prośba o uzasadnienie, dlaczego budujemy kanalizację dla działek, gdzie 

jeszcze nikt nie mieszka i na to są środki, a tym mieszkańcom od 10 lat nie jesteśmy w stanie pomóc? 

 

Wiceprzewodniczący Rady D. Dryjański wspomniano, że pięć zadań u nas „wypadnie z gry”. Na jaką to jest kwotę?  

 

Radny A. Michalak stwierdził, że otrzymał od mieszkańców Brzezia, ulicy Dębowej kopię petycji. Radny Noskowski 

będzie potrafił zapewne lepiej opisać temat. Dotyczy odbudowy mostu, mamy świadomość, że są to ogromne koszty. 

Nie jesteśmy w stanie ich teraz udźwignąć, ale w imieniu mieszkańców, których pod petycją podpisało się prawie 400, 

prosimy władze, Pana Burmistrza o intensywne szukanie środków zewnętrznych na odbudowę tego mostu. Mamy 

świadomość, że z naszych, własnych środków tego nie zrobimy i chociaż w ten sposób, dać jakąś nadzieję tym 

mieszkańcom na to, że ten most znowu będzie funkcjonował. 

 

Radny T. Klak oznajmił, że nie wiadomo, czy jest tam pięć zadań, które musimy ściągnąć, ale na pewno jest tam 

ostatnio uchwalona ulica Gościnna w Kowalewie. Pytanie radnego Dryjańskiego o sumę jest zasadne, ale kiedy 

dokonamy zmian w uchwale budżetowej ściągających z naszego budżetu realizację tych inwestycji? Kiedy 

ewentualnie będzie możliwość ich realizacji, czy powrotu do ich planowanej realizacji? Do kiedy będzie obowiązywać 

ta strefa buforowa, gdyż to pasmo ma chyba 500 metrów? Na jakim etapie realizacji tej inwestycji szybkiej kolei 

potencjalni mieszkańcy, którzy mają grunt w tej strefie będą mogli wystąpić ponownie o warunki zabudowy,  

a w konsekwencji o pozwolenie na budowę, gdy będą mieli takie plany? 

 

Radny J. Noskowski przychylił się do petycji, w której sprawie zabrał głos radny Michalak. Rozmawiając  

z mieszkańcami danej ulicy, wynika, że nie wymagają tego, żeby ten most był zrobiony już teraz, może być zrobiony 

za rok, za dwa, czy za trzy lata. Chodzi o to, żeby myśleć nie o takim moście, po którym będą przejeżdżały minimum 

24 tony, tylko o moście 8 do 10 ton. Jeżeli byłaby taka możliwość, to w imieniu mieszkańców prośba, żeby  

w przyszłości było to ujęte w budżecie Miasta i Gminy. 

 

Burmistrz A. Ptak wskazał, że sytuacja jest cały czas analizowana, problem jest o wiele poważniejszy. Nadal zwiększa 

się liczba śmieci na terenie Miasta i Gminy Pleszew, czyli nasze optymistyczne założenie, że może wrócimy do 

poziomu śmieci z 2023 roku raczej nie będzie miało miejsca. W maju, albo w czerwcu na sesji, gdzie będziemy 

zapewne po raz kolejny podchodzić do problemu śmieci, być może ten temat się pojawi. Liczba śmieci rośnie 

lawinowo. To było widoczne, jak pokazywaliśmy statystyki na zebraniach wiejskich. Tylko jednej rzeczy nie 

pokazano. Otóż statystycznie jeden mieszkaniec z Miasta i Gminy Pleszew wyprodukował 420 kg śmieci rocznie. 

Natomiast mieszkaniec na przykład gminy Czermin, albo Chocz, Gizałki tych śmieci produkował o połowę mniej, 

230 kg. Cena jednostkowa wynosi 35 zł do 31 zł, 32 zł, przy połowie mniejszej ilości śmieci. Zatem jeszcze w tym 

roku czeka nas dosyć spora dyskusja na temat śmieci, m.in. o tych rzeczach, o których pani radna mówiła. Problem 

PSZOK-u pojawił się po raz kolejny, ale Straż Miejska zaczyna w tym kierunku działać.  
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Kwestia kanalizacji Łaszew wnioski, które wpłynęły, to niestety najprawdopodobniej i tak na razie nic nie zrobimy, 

ponieważ korytarz, który pokazał Z-ca Burmistrza Pan Jędruszek chyba centralnie przechodzi tamtędy. Natomiast 

sprawdzimy, czego dotyczy to obwieszczenie, na ten moment nie jesteśmy w stanie odpowiedzieć.  

Kolejno petycja Brzezie, otóż byłem obecny na tym zebraniu. W pierwszym etapie trzeba najpierw uregulować 

przejazd między ulicą Dębową a Stawiszyńską. Ten przejazd praktycznie jest, ponieważ od wielu lat ten teren, który 

leży w Lasach Państwowych był użytkowany przez mieszkańców. Natomiast teoretycznie jest to droga ślepa. Nawet 

zrobienie mostu nie rozwiązuje problemu. Tak więc najpierw musimy uregulować stan prawny i zrobić faktycznie 

przejazd do ulicy Stawiszyńskiej, a w drugiej kolejności myśleć o rozwiązaniu tego problemu.  

Następnie poinformował, że może być zwołana sesja nadzwyczajna, ponieważ oczekujemy na korektę Programu 

Rewitalizacyjnego, jeżeli zostanie on odpowiednio zaopiniowany, to Rada Miejska również musi podjąć taką uchwałę. 

Ponadto będzie jeszcze potrzebna uchwała do dzierżawy Wielofunkcyjnego Centrum Rozwoju na rzecz spółki Sport 

Pleszew. Będzie to wymagało opinii radnych. Z Przewodniczącym Rady, Przewodniczącymi Klubów ten temat 

omówimy wcześniej. Wówczas spotkamy się albo o 8:00 rano, albo o 15:00, tak żeby nie odrywać radnych od swoich 

obowiązków zawodowych. 

 

Zastępca Burmistrza A. Jędruszek powiedział, że inwestycje, o których mówiono, to m.in. kanalizacja w miejscowości 

Kowalew, ulica Dworcowa, praktycznie na prawie całej swojej długości, to są drogi. Nie odpowiemy w tej chwili 

szczegółowo, jaka to jest kwota. Natomiast ta kwota dotyczy tylko prac projektowych, więc to będzie kwota rzędu 

300.000 zł. Ta informacja będzie w momencie, kiedy będziemy dokonywali korekty, ponieważ część prac 

projektowych została już wykonana przez projektantów. Kwoty nie są jeszcze zdejmowane z naszego budżetu dlatego, 

że musimy ustalić z prawnikami, w jaki sposób możemy rozwiązać te umowy. To nie jest taka prosta sprawa, że 

rozwiążemy umowę i już należą się jakieś pieniądze za wykonaną pracę projektantom. W związku z tym, musimy to 

ustalać dość szczegółowo. Natomiast druga kwestia to termin. Do kiedy te tereny będą zablokowane nie zależy  

w żaden sposób od nas. Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska, czy też inne instytucje, które opiniują tego typu 

inwestycje, niestety działają długo. Decyzja środowiskowa dotycząca S11 jest procedowana w tej chwili chyba już 

około roku, a to nie jest koniec. Zatem nie spodziewamy się wcześniej tej decyzji niż za rok, za dwa ewentualnie,  

a być może i dłużej. To jest poważna inwestycja zajmująca duży obszar, duże przestrzenie i nie dotyczy tylko gminy 

Pleszew. Od Sieradza do Poznania to jest ten odcinek, który jest procedowany, w związku z czym tu pewnie szybkiej 

decyzji nie będzie. Oczywiście ona jest podzielona na dwa elementy. Jeden dotyczy województwa łódzkiego, drugi 

wielkopolskiego. Jednak nie spodziewamy się jakiejś szybkiej reakcji. Tym bardziej, że zwykła decyzja 

środowiskowa, która jest u nas procedowana, też potrafi być procedowana przez rok, a czasami więcej ze względu na 

uzgodnienia z różnego rodzaju instytucjami. Nie jesteśmy w stanie na te pytania odpowiedzieć. 

 

Wiceprzewodniczący Rady D. Dryjański stwierdził, że było jedno zadanie 300.000 zł, kanalizacja, ale teraz jeszcze 

droga Gościnna w Kowalewie i oprócz tej drogi jeszcze trzy zadania, także cztery zadania. Jaka jest kwota na te 

pozostałe? 

 

Zastępca Burmistrza A. Jędruszek powiedział, że przekazał informację. Na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie 

odpowiedzieć, jaka to będzie kwota. Kwota zdejmowana z budżetu dotyczy prac projektowych, niektóre są w toku. 

W związku z czym najpierw musimy ustalić, jaka część tych prac została wykonana i jakie wynagrodzenie należy się 

projektantom, przede wszystkim musimy ustalić, w jaki sposób rozwiązać umowy, gdyż nie jesteśmy w stanie określić, 

tak jak powiedziano przed chwilą, kiedy będzie wydana decyzja środowiskowa dla KDP. W związku z czym nie mamy 
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możliwości określenia końcowej daty wykonania tych projektów. Zatem musimy na pewnym etapie przerwać 

procedowanie i projektowanie. Jest to w trakcie, są to dość świeże sprawy. Dotychczas nie mieliśmy możliwości 

procedowania takich rzeczy. W związku z tym prosimy o chwilę cierpliwości. 

 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady B. Kaczmarek zamknął obrady XI sesji Rady Miejskiej w Pleszewie. 

 


